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Summary:

beginning of the twentieth century that it is used to designate a separate discipline as a
result of scientific developments in natural sciences and sociology. This no longer
denies the presence of a certain linguistic concepts and principles. These ideas are
aspects of the interests of Arab scientists for Arabic for philosophical or religious The
term linguistics is not present in the old research on Arabic language. It is only at the
factors. They studied language on several levels of analysis, beginning from sound to
structures. Our comparative study focuses on two linguists: Elakhalil and Sibouaiah,
and two pioneer of jurisprudence: Errazi and Elchatibi, to unvail important linguistic
issues they evoked.

Keywords: Linguistic. language, separate, Arabic, analysis

Résumé:

Le terme de linguistique n'est pas présent dans les anciennes recherches sur la
langue. Ce n'est qu'au début du vingtieme siecle qu'il est utilisé pour désigner une
discipline distincte suite aux développements scientifiques en sciences naturelles et en
sociologie. Ceci n'interdit plus la présence de quelques notions ou principes
linguistiques dans les études anciennes sur la langue. Ces idées émanent de l'intérét que
les savants arabes portent a la langue pour des motifs philosophiques ou religieux.
Evoquant ainsi de nombreuses questions linguistiques basées en général sur les niveaux
d'analyse allant du son jusqu'au structures. Nous allons, dans ce contexte et selon une
approche comparative, explorer les principales questions évoquées par deux linguistes,
Elkhalil et Sibaouaih, et deux pionnier de la jurisprudence, Errazi et Elchatibi. —

Mots clés: Linguistique, langue, développement. Philosophiques, général
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